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آخري�ن آمارهاي ش�ركت 
واگن س�ازي تهران نش�ان 
مي دهد در صورتي ك�ه تأمين واگن مترو تهران و س�اير 
كلانشهرهاي كشور به اين مجموعه واگذار شود، ظرفيت 
واگن سازي تهران به مرز 85 درصد خواهد رسيد اما تنها 
دو قرارداد دولت و ش�هرداري تهران يكي با كش�ورهاي 
اروپايي و ديگري با چيني ها باعث شد تا از حركت شركت 
واگن س�ازي تهران كاس�ته ش�ود و نبايد فراموش كرد 
كه بومي س�ازي مترو به نوعي حركت در مس�ير اقتصاد 
مقاومتي به حس�اب مي آيد كه از تبع�ات آلودگي هوا و 
مصرف بالاي سوخت و كلاف درهم تنيده ترافيك شهري 
خواهد كاست. بايد پذيرفت كه توسعه حمل و نقل عمومي 
اولويت مديريت شهري پايتخت تهران است اما نبايد توان 
داخلي و فرصت هاي پيش رو را در درازمدت ناديده گرفت. 

  
  جذب سرمايه براي توسعه حمل و نقل عمومي 

در 100 روز اخير توسعه مترو يكي از اهدافي بود كه محمدعلي 
نجفي به عنوان اولويت هاي شهرداري تهران در دوره جديد 
از آن نام برد. به رغم اينكه ش��ركت واگن س��ازي تهران تنها 
مجموعه فعال در اين بخش در توليد واگن مترو تهران و ساير 
كلانشهرهاي كش��ور بوده و حتي با تشكيل كنسرسيومي از 
ظرفيت واگن سازي س��اير كارخانه هاي فعال و نيمه فعال در 
كشور نيز استفاده ش��ده بود اما قرارداد تأمين 2هزار واگن از 
سوي يك شركت سوئيسي كه توسط دولت منعقد شد ادامه 
فعاليت اين مجموعه را با مخاطرات زي��ادي روبه رو كرد. اما 
وعده محمدعلي نجفي ش��هردار تهران در دي��دار با رئيس 
اتاق بازرگاني بين المللي چين مبني ب��ر خريد 1630 واگن 
از چشم بادامي ها به نوعي كم توجهي به شركت واگن سازي 

داخلي در درازمدت است.
شهردار تهران گفت: هنوز س��اخت خط 6 مترو تهران تمام 

نشده و شركت هاي چيني از نظر زيرس��اختي مي توانند در 
حوزه تجهيزات، س��يگنالينگ و تأمين واگ��ن خطوط 6 و ۷ 

مترو كمك كنند. 
محمدعلي نجفي در حاش��يه ديدار با رئي��س و اعضاي اتاق 
بازرگاني بخش خصوصي چين يكي از محورهاي اصلي برنامه 
شهرداري تهران را توسعه سريع ش��هر و جذب سرمايه هاي 
خارجي عنوان ك��رد و گف��ت: در اين راس��تا هيئت بزرگي 
از بخ��ش خصوصي چين در ته��ران حضور پي��دا كرده اند و 
زمينه هاي مختلف همكاري و سرمايه گذاري همچون حمل 
و نقل عمومي، مس��ائل زيس��ت محيطي در حوزه پسماند و 
آلودگي هوا، س��اخت و سازها در ش��هر و ايجاد اماكن بزرگ 
خدماتي و تفريحي و همچنين فناوري اطلاعات و فعاليت هاي 

دانش بنيان وجود دارد. 
وي گفت: اتاق بازرگاني بخش خصوصي چين اخيراً دفتري 
را در تهران راه اندازي كرده كه مسئول آن دفتر را با مسئول 
مشاركت هاي خارجي شهرداري تهران كه اخيراً منصوب شده، 
آشنا كرديم تا بحث هاي كارشناسي و دقيق تر روي تك تك 
پروژه ها انجام شود. در جريان همكاري هاي مشترك هم طرف 
چيني راغب به همكاري است و هم ما علاقه مند به استفاده 
از س��رمايه، تكنولوژي و تجربيات چين در تهران هس��تيم. 
شهردار تهران به تشريح زمينه هاي همكاري و سرمايه گذاري 
ش��ركت هاي چيني در بخش مترو و حمل و نقل پرداخت و 
گفت: هنوز س��اخت خط 6 مترو تهران تمام نشده است، به 
اين ترتيب ش��ركت هاي چيني از نظر زيرساختي مي توانند 
در حوزه تجهيزات، س��يگنالينگ و تأمين واگن خطوط 6 و 
۷ مترو كمك كنند. وي از برقي كردن خودروها و تاكس��ي و 
اتوبوس هاي تهران به عنوان ديگر زمينه همكاري مشترك ياد 
كرد و گفت: چيني ها درباره خطوط سريع ريلي هم كارهاي 
خوبي انجام داده اند و آمادگي دارند تا در بخشي از خطوط بين 

شهري هم سرمايه گذاري كنند. 

  تهران در انتظار 2 هزار واگن جديد 
 هر چند ش��هردار تهران قرار اس��ت به منظور توس��عه مترو 
2هزار واگن جديد به مترو اضاف��ه كند اما نبايد فراموش كرد 
كه در بلندمدت نياز هاي كش��ور به واگن بايد با بومي سازي 
و از توليدات داخلي تأمين شود بر اين اساس شهردار تهران، 
گفت: ما بايد حدود 2ه��زار واگن جديد به تهران اضافه كنيم 
تا مترو بتواند جوابگوي نياز ش��هروندان باش��د. البته افزودن 
واگن هاي مترو تهران نياز به برنامه ريزي درازمدت دارد و با يك 

برنامه ريزي ضربتي نمي شود اين كار را انجام داد. 
وي خاطر نش��ان كرد: فعلًا حدود هزار و 300 واگن در مترو 
تهران داريم كه معمولاً حدود 300 تا ۴00 واگن تحت تعمير 
قرار دارند، تنها كاري كه براي بهبود وضعيت تا پايان س��ال 
مي توان انجام داد آن است كه تمام اين 1300 واگن را سريع تر 
آماده كنيم و در خط نگه داريم اما در كوتاه مدت اضافه كردن 

واگن جديد ميسر نيست. 
نجفي يادآور ش��د: تا پايان دي ماه مناقصه خريد 630 واگن 
برگزار شده و پيشنهاد شركت هاي خارجي به ما مي رسد، در 
ادامه حدود دو تا سه ماه طول مي كشد تا برنده نهايي را انتخاب 
كنيم و تازه شركت ها شروع به ساخت واگن ها مي كنند از اين 

رو فكر مي كنم تا اواسط سال آينده نمي توان تحول آنچناني 
براي تأمين واگن ايجاد كرد، اما در اين زمينه همه تلاش خود 
را به كار خواهيم بست. گفتني است شهردار تهران در ديدار 
شركت چيني يك لحظه به اين مسئله فكر نكرد كه دادن اين 
پيشنهاد و انعقاد قرارداد آن چه عواقبي براي آينده تنها شركت 
فعال در زيرمجموعه مديريت شهري تهران در توليد واگن هاي 
مترو خواهد داش��ت. هر چند ش��ريك ش��ركت واگن سازي 
مترو تهران يك همتاي چيني اس��ت كه بخش بازرگاني اين 
مجموعه را برعهده دارد اما اين خريد گسترده از كشور چين 
كه هميشه كيفيت محصولات آن در مجموعه متروي پايتخت 

سؤال برانگيز بوده، واقعاً چه معنايي مي تواند داشته باشد. 
نجفي مي داند كه خزانه شهرداري تهران خالي است و از سوي 
ديگر تأمين واگن يكي از مش��كلات خط��وط مترو پايتخت 
است. از س��وي ديگر وي به خوبي مي داند كه از فرصت هاي 
س��رمايه گذاري در بحث توس��عه حمل و نقل عمومي شهر 
تهران بيشتر از گذش��ته بايد بهره ببرد اما قرار نيست كه يك 
كارخانه داخلي بازار محصولات خود را بابت يك رقابت نابرابر 

از دست بدهد. 
  سرمايه گذاري خارجي براي ابرپروژه هاي شهري 

 هر چند حضور چش��م بادامي ها كه نه تنها بازار ايران و ساير 
كشورهاي آسيايي بلكه بازارهاي كشورهاي اروپايي و امريكايي 
را از آن خود كرده اند بسياري از صنايع كشورهاي ديگر را به 
ورطه ورشكستگي كشانده اند، براي شهردار تهران خوشايند 
است چراكه وام هاي بين المللي و فاينانس هاي چين تاكنون 
باعث اجراي ابرپروژه هاي ش��هري و دور زدن تحريم ها شده 
است؛ اما سؤال اينجاست كه به چه قيمتي بايد بازارهاي داخلي 
به عنوان يك فرصت س��رمايه گذاري در يك رقابت نابرابر به 

قدرت هاي اقتصادي دنيا واگذار شود؟
بر اين اساس ش��هردار تهران در ديدار با رئيس و اعضاي اتاق 
بازرگاني بين المللي چين خبر از سرمايه گذاري شركت هاي 
چيني توسعه اي شبكه مترو تهران داده و عنوان كرده است: 
درصدد برگزاري مناقصه بين الملل��ي براي خريد 630 واگن 
مترو تهران هستيم، پس از آن هم حدود 1000 واگن مترو را 

از چين خريداري خواهيم كرد. 
نكته قابل تأمل در س��خنان نجفي اين اس��ت كه وي حضور 
رقباي چيني را به فال نيك گرفته و گفته: يكي از اصلي ترين 
محورهاي برنامه مورد نظر ما استفاده از سرمايه گذاري خارجي 
براي توسعه سريع تر شهر تهران است، چراكه سرمايه گذاري 
خارجي از نظر منابع، تكنولوژي و انتقال تجربه داراي اهميت 
است. كاش شهردار تهران همان طور كه حضور رفقاي چيني 
را به فال نيك گرفت��ه تفألي هم براي ادامه فعاليت ش��ركت 
واگن سازي تهران مي زد تا شايد حضرت حافظ عليه الرحمه 
با زبان عرفان مطرح مي كرد: س��ال ها دل طلب جام جم از ما 

مي كرد / وآن چه خود داشت ز بيگانه تمنا مي كرد... 
وي حتي در صحبت هاي خود بابت اين سرمايه گذاري وسيع 
چين در حوزه مترو تهران تضمين خاطر نيز داد و گفت: نكته 
مثبت در س��رمايه گذاري ش��هر تهران نيز آن اس��ت كه اين 
سرمايه گذاري ها كاملاً مورد تأييد دولت قرار دارد. به اين ترتيب 
در مواردي كه قراردادهايي بين دولت چين و دولت جمهوري 
اسلامي ايران براي حمايت و ارائه تسهيلات به سرمايه گذاران 

وجود دارد، مي توانيم از آن تسهيلات نيز استفاده كنيم.

باز هم برخورد نامناسب معبربانان با يك شهروند فضاي 
رس�انه اي كش�ور را مملو از اظهارنظر های مختلف كرد. 
عده اي معتقدند ش�هرداري باي�د در برخ�ورد با پديده 
دستفروشي به فكر دست گيري باش�د و با فراهم آوردن 
فض�ا و انضباط ب�ه اين معضل ش�هري ن�گاه اجتماعي و 
فرهنگي داش�ته باش�د اما عده اي ديگر برخورد توأم با 
رعايت ضواب�ط و مقررات را خواس�تار هس�تند. در اين 
ميان با افزايش انعكاس رسانه اي اين خبر رئيس سازمان 
بازرسي ش�هرداري تهران از برخورد قانوني با متخلفان 
سخن به ميان آورد. به هر حال اين اولين و آخرين برخورد 
از اين دست رفتارها نبود و نخواهد بود بنابراين لازم است 
تا مديريت شهري براي س�اماندهي پديده اجتماعي كار 
اساس�ي انجام دهد تا حقوق ش�هروندان در شهر حفظ 
ش�ود و از ناهنجاري هاي ش�هري جلوگيري به عمل  آيد. 

  
اخي��راً فيلمي مبني بر ضرب و ش��تم يكي از دستفروش��ان 
توسط مأموران رفع سد معبر در يكي از مناطق شهر تهران در 
شبكه هاي مجازي دست به دست چرخيد. انتشار اين فيلم كه 
با واكنش هاي شهروندان همراه بود سرانجام واكنش مسئولان 
شهرداري را هم به دنبال داشت. در اين زمينه رئيس سازمان 
بازرسي شهرداري تهران گفت: دو معبربان خاطي به خاطر 
ضرب و شتم دستفروش خيابان وليعصر)عج( تا صدور رأي 
كميته انضباطي از كار تعليق ش��دند. همچنين نايب رئيس 
كميسيون اجتماعي مجلس، با انتقاد از برخوردهاي سلبي 
شهرداري با دستفروشان، اين نوع اقدامات را مغاير با رويكرد 
تيم جديد اين سازمان دانست. مس��عود رضايي، در واكنش 
به انتشار فيلم ضرب و ش��تم يكي از دستفروشان مستقر در 
چهارراه وليعصر از سوي نيروهاي معبربان شهرداري گفت: 
واقعيت آن اس��ت كه اين ن��وع برخوردها با دستفروش��ان 
يك چالش اجتماعي اس��ت كه در كش��ور وج��ود دارد كه 
متأسفانه اغلب موضع گيري ها هم بعد از علني شدن رفتارهاي 
غيرقانوني اعم از به كارگيري زور و تهديد عليه دستفروشان 
انجام مي ش��ود كه به هيچ وجه قابل توجيه نيست. نماينده 
مردم شيراز در مجلس شوراي اسلامي افزود: هر چند سد معبر 
از سوي دستفروشان امر خلافي است اما نمي توان پذيرفت 

كه مأموران ش��هرداري با برخوردهاي فيزيكي مغاير با تفكر 
امروزي، به رفع اين معضل بپردازند، از سوي ديگر اعمال اين 
نوع برخوردها از تيم جديد شهرداري تهران و چهره فرهنگي- 
علمي آقاي نجفي بعيد به نظر مي رسد اين نوع رفتارها را تأييد 

كند و نبايد هم بكند. 
وي تصريح ك��رد: اگر اين نوع برخورد به صورت س��ليقه اي و 
موردي در يكي از زيرمجموعه ها اتفاق افتاده باشد، بايد از سوي 
شهرداري پيگيري ش��ده و با خاطيان به طور جدي برخورد 
ش��ود، ضمن اينكه مجموعه فرهنگي ش��هرداري بايد براي 
رفع اين گونه تخلفات اجتماعي، مطالعه بيشتر و برنامه ريزي 
كارشناسانه تري داشته باشد و چنانچه با خلأ يا موانع قانوني 
مواجه اس��ت براي رفع آن از طريق مجلس يا ش��وراي شهر 
اقدام كند. نايب رئيس كميس��يون اجتماعي مجلس شوراي 
اسلامي، در مورد ايجاد بازارچه هاي دائمي به منظور ساماندهي 
دستفروشان كه در دستور كار شهرداري سابق قرار گرفته بود، 
تأكيد كرد: اين برنامه خوبي بود كه بايد اجرا مي شد اما در رابطه 
با علل عدم اجراي اين طرح، تيم جديد شهرداري كه مسئوليت 

را در اختيار گرفته بايد پاسخگو باشد. 

همچنين محمدجواد ش��يرازي رئيس س��ازمان بازرس��ي 
ش��هرداري تهران موضوع س��د معبر دستفروش��ان را يكي 
از دغدغه هاي ش��هر ته��ران و رف��ع آن را از مطالبات مهم 
شهروندان دانست و افزود: موضوع سد معبر دستفروشان يك 
ناهنجاري اجتماعي است كه جنبه هاي اقتصادي و فرهنگي 
را نيز شامل مي شود و شهرداري به تنهايي نمي تواند در رفع 
معضلات مترتب آن اقدام كند، بلكه باي��د با همكاري هاي 
بين بخش��ي نهادهاي دولتي، خدماتي و انتظامي، در قالب 
يك سيستم يكپارچه و منسجم و البته با همكاري و مشاركت 
مردم اين معضل مهم حل و فصل ش��ود. وي تكريم مردم را 
وظيفه كاركنان دستگاه بزرگ شهرداري برشمرد و ابراز كرد: 
رفع مشكلات شهري همچون س��دمعبر نبايد با ابزار زور و 
غيرانساني صورت گيرد بلكه از طريق قانون و با رعايت شأن 
و منزلت افراد بايد اقدام شود و البته ايجاد ناهنجاري در شهر 
نيز خود يك تخلف است. رئيس سازمان بازرسي شهرداري 
تهران خاطرنش��ان كرد: بايد رويه هاي غل��ط و فرايندهاي 
نامناسب در خصوص رفع سد معبر اصلاح شوند و بدون ايجاد 
تشنج در جامعه و تش��ويش اذهان عمومي، مأموريت هاي 

قانوني را در جهت ايجاد رفاه و آرامش شهروندان انجام داد و 
اقدامات صورت گرفته را به تنوير افكار عمومي رساند. شيرازي 
تأكيد كرد: سازمان بازرسي قطعاً با خاطيان و هنجارشكناني 
كه نام شهرداري تهران را خدش��ه دار مي كنند، برخورد و از 
همه اختيارات قانوني خود در جهت رفاه حال مردم استفاده 

خواهد كرد. 
مديرعامل شركت ش��هربان و حريم بان شهرداري تهران نيز 
با اشاره به اينكه نيروهاي خاطي شهربان به كميته انضباطي 
احضار شده اند، گفت: پس از بررسي تمامي ابعاد اين اتفاق، 

حكم آنان صادر و اطلاع رساني خواهد شد. 
ابوالقاس��م چيذري در مورد درگيري نيروهاي ش��هربان با 
دستفروش��ان با بيان اينكه نيروهاي انضباط ش��هري )رفع 
س��دمعبر(، تحت آمريت ش��هرداري هاي نواحي و مناطق، 
انجام وظيفه مي كنند، خاطرنش��ان كرد: ني��رو يا نيروهاي 
خاطي در كليپ مذكور، توس��ط كميته انضباطي و كميته 
تخلفات شهربان شهرداري تهران احضار ش��ده اند و پس از 
بررسي تمامي ابعاد اين اتفاق، حكم آنان صادر و اطلاع رساني 

خواهد شد. 
به هر حال نبايد با اين پديده شهري كه در تمامي شهرهاي 
كشور وجود دارد برخورد قهري كرد بلكه فرايند ساماندهي و 
دستگيري از دستفروشان بايد هرچه سريع تر انجام شود و بايد 
به گونه اي رفتار كرد كه حق و حقوق كسبه هم كه چندين نوع 

عوارض و ماليات پرداخت مي كنند مد نظر قرار گيرد.

برخورد با معبربازکن های متخلف پايتخت 
دست گيري از دستفروشان فراموش شده است 
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رفع مشكلات شهري همچون سدمعبر 
نبايد با ابزار زور و غيرانس�اني صورت 
گيرد بلك�ه از طريق قان�ون و با رعايت 
ش�أن و منزلت افراد بايد اقدام ش�ود و 
البته ايجاد ناهنجاري در شهر نيز خود 

يك تخلف است

تكميل  شبكه حمل و نقل مترو نيازمند 
2هزار واگن است بر اين اساس شهرداری 
تهران قصد دارد بخشی از اين واگن ها را 
از طريق شركت های چينی تأمين كند تا 

شايد ترافيك شهری تسهيل  شود

باي�د پذيرفت كه توس�عه حم�ل و نقل 
عمومي اولويت مديريت شهري پايتخت 
است اما نبايد توان داخلي و فرصت هاي 

پيش رو را در درازمدت ناديده گرفت

بومي سازي روي ريل مترو شايد وقتي ديگر !
چشم بادامي ها به خطوط موازي متروي ايران چشم دوخته اند 
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  بيژن يانچشمه 
 سال هاست بحث زلزله خيز بودن ايران مطرح است و هشدارهاي بسياري هم در اين 
مدت داده شده است. متأسفانه به رغم وجود خطرات و آبستن بودن بسياري از مناطق 

و شهرهاي ايران بازهم مقاوم سازي فقط در حد حرف و شعار مطرح شده است.
دولت و ساير دس��تگاه هاي مسئول هم كه فقط به دادن هش��دار بسنده كرده اند و 
حركت كند و لاك پشتي نوس��ازي، احيا و مقاوم س��ازي هم دردي را از بافت هاي 

فرسوده،  متراكم و ناپايدار درمان نكرده است.
در حقيقت بسياري از ساخت وسازهاي جديد در يك دهه گذشته نه تنها با اصول و 
ضوابط و مقررات ملي ساختمان صورت نگرفته است بلكه به دليل نبود يك نظارت 
سيستمي، سازه هاي ساخته شده كمترين مقاومت را در برابر خطرات و تهديدات 

دارند.
ساخت وس��از روي گس��ل هاي پايتخت و ش��هرهاي اقماري همچن��ان بر ميزان 

خسارت هاي جاني و مالي در صورت وقوع زلزله خواهد افزود.
اينكه چرا مصالح مرغوب و مقاوم س��ازي را فراموش كرده ايم همواره جاي پرسش 

است كه بايد از متخصصان و مسئولان امر پرسيد.
در حقيقت در كشور ما نظارت ها از بالا به پايين كمتر و ضعيف تر شده و حاصل آن 

هم در اين سال ها وجود بافت ها و سازه هاي نامقاوم است.
چرا يك حركت ملي براي برون رفت از اين معضل انجام نمي ش��ود؟ چرا الگوهاي 
سبك س��ازي و س��ازه هاي كوچك در براب��ر زلزله ب��ه كار گرفته نمي ش��ود؟ چرا 

مسئوليت پذيري ما در اين مسئله مهم بسيار كمرنگ شده است؟
سؤال هاي بي شماري در خصوص مباحث مطرح ش��ده در برابر زلزله همواره طرح 
مي شود ولي فرآيند پاسخگويي و عملياتي س��ازي آن فقط در حد حرف و خوراك 

رسانه اي مطرح مي شود.
اينكه چرا نخواستيم در يك بازه زماني مشخص يك منطقه مسكوني زلزله خيز را 
احيا، نوسازي و مقاوم سازي كنيم نشان مي دهد كه ريسك مخاطرات را پذيرفته ايم 
و در جهت كاهش آن تاكنون قدم عملياتي برنداش��ته ايم. به دليل اهميت مباحث 
مربوط به زلزله بهتر اس��ت يك حركت جهت دار با تش��كيل حت��ي يك وزارتخانه 
پيگيري شود و س��اير دستگاه ها هم موظف به مش��اركت و همكاري با آن دستگاه 

مسئول شوند.
متأسفانه الگوبرداري ما در همه زمينه ها همواره زبانزد است ولي در حوزه مباحث 
مربوط به ضوابط و مقررات زلزله تاكنون هيچ الگويي متناسب با شرايط بومي كشور 

انتخاب نشده است تا براساس آن گام به گام مسائل و مشكلات را راهبري كنيم.
گويا همه منتظر هستند تا زلزله ها همچنان خس��ارت هاي جاني و مالي بگيرند تا 

شايد فرجي شود!
همواره از زلزله به عنوان خطر و تهديد بزرگ ياد مي كنيم و اين امر سبب شده است تا 
از فعاليت ساده براي مقاوم سازي، نوسازي و احياي بافت  هاي فرسوده غافل شويم.

بايد توجه داشت كه با برگزاري همايش، نشست ها و مصاحبه هاي رسانه اي و دادن 
هشدار صرفاً كاري پيش نخواهد رفت چراكه خطر زلزله در همه جاي كشور وجود 
دارد و همه گله مند هستند از رئيس جمهور گرفته تا شهروندان از ساختاري كه توان 

مقابل با زلزله را ندارد.
چرا از زلزله به عنوان يك فرصت استفاده نمي شود تا با به كارگيري متخصصان امر 
بر اين مشكل چيره ش��ويم؟ آيا زلزله يك فاجعه ملي نيست؟! پس چرا دست روي 
دست مي گذاريم و مسائل و مشكلات را فقط دست به دست مي كنيم تا زلزله همه 

چيز را نابود كند؟

معاون برنامه ريزي ، توسعه شهري و امور شوراي شهرداري تهران با تأكيد بر اينكه 
برنامه پنج ساله سوم شهرداري تهران براساس اسناد و برنامه هاي بالادستي تدوين 
خواهد ش��د،  افزود: اين برنامه براي دوره زماني پنج ساله از 1398 تا 1۴02 خواهد 

بود. 
حجت الله ميرزايي در همايش چشم انداز ش��هر تهران در افق برنامه پنج ساله سوم 
گفت: برنامه سوم حداكثر پايبندي به اصول متعارف برنامه ريزي يعني آينده نگري، 
 هماهنگي هاي افقي و عمودي،  مشاركت و پشتيباني معرفتي،  دانشي و سازماني، 
قابليت يادگيري،  انعطاف پذيري و برخورداري از ساز و كارها، تداوم و ضمانت هاي 
اجرايي لازم را خواهد داشت. وي افزود: برنامه سوم به طور منطقي هم برنامه  توسعه 
شهر تهران است و هم برنامه اصلاحات ساختاري شهرداري تهران. براي اجراي مؤثر 
برنامه و تحقق اهداف ناگزير بايد اصلاحات لازم در ساختار تشكيلات و سازماندهي 
منابع انساني و فناوري انجام مأموريت هاي شهرداري تهران فراهم شود. البته بايد 
اولويت بندي مأموريت ها و وظايف ش��هرداري و نوع ابزاره��ا و اختيارات بازتعريف 
شود. واقعيت تلخ اين است كه هم نظام اقتصاد ش��هري تهران و هم نظام مديريت 
شهري توسعه نيافته و ناكارآمد است. وي افزود: برنامه توسعه، تجلي گفتمان غالب 
توسعه يافتگي و كارآمدي جامعه مدني تجلي ساختار و كاركردهاي بروكراتيك و 
نظام سياستگذاري،  تجلي تقسيم كار و همكاري ميان سطوح مختلف ملي و محلي، 
تجلي نظام حقوق و قانونگذاري ملي و محلي و فرصتي براي بازخواني و بازتحليل و 
درك واقعيت كنوني و همچنين نسبت ميان خود و محيط پيراموني و مهم تر از همه 

فرصتي براي آموزش و توانمندسازي سازماني و همگاني است. 
ميرزايي تأكيد كرد: برنامه سوم توس��عه براي دوره زماني سال 1398 الي 1۴02 
بازخواني و تمركز بر اسناد بالادستي علمي از جمله قانون اساسي،  سياست هاي كلي 
ابلاغي مقام معظم رهبري،  برنامه شش��م توسعه و طرح هاي جامع و تفصيلي شهر 
تهران و سياست هاي ابلاغي شوراي شهر تهران تهيه مي شود. معاون برنامه ريزي 
شهرداري تهران تأكيد كرد: برنامه س��وم توسعه، برنامه اي از سه سطح يكپارچگي 
فضايي،  يكپارچگي موضوعي و يكپارچگي ذينفعان تشكيل شده اند يعني برخوردار 
از پيوس��ت فضايي از كلانشهر تا محلات ش��هري است و در سه س��طح راهبردي 
براي كلانش��هر تهران، راهبردي عملياتي براي مناط��ق و عملياتي براي محلات 
تدوين مي شود. بديهي است در سلسله مناطق،  با حركت به سوي سطوح پايين تر، 
 يكپارچگي افقي و ميزان مشاركت فزاينده و مؤثر بايد شكل بگيرد. براي تعيين اهداف 
و راهبردها ساز و كارهاي لازم ايجاد شده كه هم روندهاي فراملي،  ملي و فراشهري 
در حوزه هاي علم و فناوري،  زيست محيطي،  سياسي و اجتماعي،  جمعيتي،  مالي و 

اقتصادي و مزيت هاي ممكن و قابل آفرينش مورد توجه قرار گيرد.

 زلزله يك فاجعه ملي نيست؟!

برنامه 5ساله سوم شهر تهران تدوين مي شود 
 تغيير ساختار 

در اولويت برنامه هاي شهرداری پايتخت 
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